

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

**INTERNATIONAL COPYRIGHT LAW: CHALLENGES OF
INTELLECTUAL PROPERTY ON THE INTERNET**

Lin Hongwei

Scientific supervisor:
PhD, D. L. Davydenko

Minsk, 2024

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis: 60 p., 55 sources.

2. Keywords: INTERNATIONAL COPYRIGHT LAW, INTELLECTUAL PROPERTY PROTECTION, TERRITORIAL PRINCIPLE, CROSS-BORDER COOPERATION, DIGITAL ENVIRONMENT

3. The content of the work

Object of the study: legal relations in the field of intellectual property protection as applied to the Internet. Internet.

Subject of the study: the international treaties, domestic legislation, case law, working papers of international organizations.

The aim of the thesis: to determine the impact of international law on intellectual property rights as applied to Internet.

Methods of research: Analysis of the current status of Internet penetration in selected Eurasian Union countries; formal legal analysis of official documents and laws; legal comparison.

Results: This research explores intellectual property regulation as applied to Internet at the international level by examining international treaties, international cyberlaw, international organizations, and other documentary law, and to this end focuses on the following aspects. Firstly, it emphasizes the current international profile of the Internet in selected countries and explains the importance of international cooperation and coordination in the protection of intellectual property rights in the Internet. Secondly, it emphasizes the need for more effective international mechanisms and understands the role of the WTO as an important settlement tool in resolving related disputes, and finally, it offers practical recommendations to address these challenges, including updating laws, promoting technological innovation, strengthening cross-border cooperation, and raising education and awareness.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results: The results of the thesis work can be used as starting point for the prevention and reducing of risks in the field of intellectual property rights as applied to Internet by legal means internationally.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем дипломной работы: Страница 60, 55 источника.

2. Перечень ключевых слов : МЕЖДУНАРОДНОЕ АВТОРСКОЕ ПРАВО, ОХРАНА И ЗАЩИТА ИНТЕЛЛЕКТУАЛЬНОЙ СОБСТВЕННОСТИ, ПРИНЦИП ТЕРРИТОРИАЛЬНОСТИ, ТРАНСГРАНИЧНОЕ СОТРУДНИЧЕСТВО, ЦИФРОВАЯ СРЕДА.

3. Содержание работы

Объект: правоотношения в сфере защиты интеллектуальной собственности применительно к сети Интернет.

Предмет исследования: международные договоры, внутреннее законодательство, судебная практика, рабочие документы международных организаций.

Цель дипломной работы: определить влияние международного права на права интеллектуальной собственности в Интернете.

Методы исследования: Анализ текущего состояния проникновения Интернета в отдельных странах Евразийского Союза; формально-юридический анализ официальных документов и законов.

Результаты: рассмотрено правовое регулирование интеллектуальной собственности применительно к Интернету на международном уровне путем изучения международных договоров, международного киберправа, документов международных организаций и других источников, и с этой целью основное внимание уделяется следующим аспектам. Во-первых, в нем подчеркивается нынешний международный профиль Интернета в отдельных странах и разъясняется важность международного сотрудничества и координации в защите прав интеллектуальной собственности в Интернете. Во-вторых, выявлена необходимость более эффективных международных механизмов и учтена роль ВТО как важного инструмента урегулирования при разрешении соответствующих споров и, наконец, предлагаются практические рекомендации по решению этих проблем, включая обновление международного права, внутреннего законодательства, продвижение технологических инноваций, укрепление взаимного сотрудничества, а также повышение уровня образования и осведомленности.

Достоверность материалов и результатов диссертации: Использованные материалы и результаты дипломной работы являются достоверными. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: Результаты диссертационной работы могут быть использованы как отправная точка для предотвращения рисков в области прав интеллектуальной собственности на международном уровне, а также для урегулирования споров в области интеллектуальной собственности между странами.